

親愛的客户:

我們非常高興以一場盛大的拍賣會為2024年亞洲拍賣季畫上圓滿句號!此次拍賣將於12月7日星期六舉行,預計成交額達到6,500萬港元/800萬美元,並將呈現近1,600款精品與稀有葡萄酒!拍賣會將在一天內舉行上下兩場精彩的拍賣會,展示多個卓越的收藏系列,包括來自Domaine Dugat-Py的酒莊直出拍品,以及經典的藍籌波爾多整箱與批量拍品;來自一位重要收藏家的世界級葡萄酒;以及此次拍賣會的焦點——近600件拍品來自一位見多識廣的卓越紳士的壯麗收藏!

在第327至395號拍品中,我們十分激動且榮幸地呈現來自 Domaine Dugat-Py 酒莊酒窖的近七十款非凡佳釀,其中包括市場上從未釋出的獨家大容量瓶裝!這家酒莊現已傳承至第13代,位於勃艮第久負盛名的Gevrey-Chambertin,是該地區最古老的酒窖之一,歷史可追溯至近1,000年前。該家族以對老藤的精心呵護而聞名,部分葡萄藤最早可追溯至1905年。自1989年開始,酒莊開始自行裝瓶,並在過去二十年間獲得有機認證。Dugat-Py酒莊生產的白葡萄酒主要來自Côte de Beaune,紅葡萄酒則主要來自Gevrey,擁有超過30款葡萄酒的產品線,而酒莊的葡萄園面積僅15公頃。其Charmes Chambertin及其他特級園葡萄酒廣受推崇,其中包括極為稀有的Chambertin。酒莊的限量生產和卓越品質吸引了眾多忠實追隨者。

此次拍賣首次為收藏家提供前所未有的機會,購買此前從未公開售賣的佳釀,包括備受追捧的3升裝、4.5升裝和6升裝等大容量瓶裝!此系列的巔峰之作是Chambertin Grand Cru,Domaine Dugat-Py的皇冠明珠,並將呈現2005年至2020年所有年份的垂直收藏——對於收藏家而言,這是一個真正無可比擬的機會!此外,還包括2017、2018、2019及2020年份Chambertin的珍稀12瓶整箱拍品,2020年份Tres Vieilles Vignes的3升裝,2018年份的6升裝,以及2010年份的4.5升裝!此外,還有一系列令人驚豔的Gevrey-Chambertin Coeur de Roy,這款酒被廣泛認為是Dugat-Py的旗艦佳釀。我們還將拍賣一整桶2023年份的Gevrey-Chambertin Fonteny Vieilles Vignes Premier Cru,這是一次擁有獨特珍品的非凡機會,僅生產了兩桶!幾乎所有酒莊產品線中的佳釀都在此次非凡的拍賣中有所展示,您可以在拍賣目錄中了解每款酒及其限量生產的詳情。在此,我們向Domaine Dugat-Py致以衷心的 感謝,感謝他們成就了這次令人驚嘆的拍賣!

經典的1980年代和1990年代藍籌波爾多整箱與批量拍品(拍品127-161)。這是來自一位終生收藏家的第二部分收藏,他現在已是八十多歲高齡。這三十五件拍品包括一箱又一箱的列級波爾多,主要來自1982、1990和1996這些卓越年份。他大量購買了包括第一等酒莊、Cheval Blanc和Petrus在內的佳釀,因為他對這些葡萄酒的熱愛超過其他任何酒款。拍品中包括一整箱1990年份的Petrus、大量1982年份Cheval Blanc的批量拍品、十二款Latour,以及Lafite、Margaux和Mouton來自上述三個著名年份的佳釀!大多數葡萄酒都是在首次上市時購買,並且最近從位於北加州的溫控家庭酒窖中移出,這些酒多年間未曾移動過。



來自一位重磅級收藏家的世界級佳釀(拍品283-326)。這些佳釀來自亞洲過去25年中最成功的商人之一。他 除了事業有成外,還是一位低調目品味獨到的生活美學家,葡萄酒是其生活中的核心樂趣。他的酒窖堪稱非 凡,只收藏最頂級的佳釀,尤其是來自波爾多和勃艮第的精品。這近五十件拍品完美體現了他對品質的嚴苛標 準,每瓶酒均得到了理想的存儲。波爾多的頂尖酒款作為前奏,隨後展開的是令人屏息的三十二件勃艮第珍 ☐ ∘ Domaine Leroy領銜登場,十二款佳釀閃耀全場,包括十二瓶1998年份和三瓶2013年份Chambertin,2013 年份Gevrey-Chambertin Les Combottes, 2000年份Vosne-Romanee Les Beaux Monts,以及1996年份 Richebourg的批量拍品等!我們還將歷史佳釀納入其中,包括1965和1978年份DRC Romanee-St-Vivant, 並回到令人驚豔的2010年份Roumier Musigny。Faiveley和Fourrier的紅葡萄酒帶我們進一步探索精彩的白勃艮 第, **D' Auvenay (Leroy)** 以2014年份Batard Montrachet和2011年份Chevalier Montrachet展現其華麗風 采,**Coche-Dury**則貢獻了2014年份Corton-Charlemagne,而**Leflaive**則以2018年份Chevalier Montrachet大放異 彩!香檳部分包括1971年份Dom Perignon P3的批量拍品,而Conterno則帶來了意大利的精緻魅力,呈現四個年 份的Barolo Monfortino Riserva。我們再次非常榮幸能夠呈現這位我們最重要、最受尊敬的客戶之一的精彩收 藏。

世界級紳士藏家的頂級收藏,批號398-989,為我們拍賣上半場高調畫下尾聲!將近兩百個批號的波爾多佳釀由 橫跨1970-2014的39個批號的Latour 開篇,其中包括標誌性的2005年佳釀,包括標準裝、1.5升裝、6升裝以及 整箱裝!還有幾乎相等數量的Mouton橫跨1953-2012,三十個批號的Lafite追溯到1928年,還有十幾個批號的 Chateau Lafleur 其中包括12支1982年份,13個批號的Chateau Haut-Brion 其中包括12支傳奇的 1989年份佳 釀,還有橫跨1985-2008年十幾個批號的Le Pin,七個批號的Petrus追溯至1949年,Cheval Blanc 橫跨1955 -2000,Margaux佳釀則追溯至1961年,三支罕見的1945 Calon Segur還有Groupe Duclot 以及La Miss,除此之 外還有16個批號的D'Yquem - 波爾多愛好者們注意了!

同樣宏偉的勃艮第拍品成為眾人矚目的焦點,呈現188件精選拍品,其中由29件來自Domaine de la Romanée-Conti的非凡拍品領銜!亮點包括2003和2011年份的Romanée-Conti、1978和2009年份的La Tâche,以及一瓶珍稀的1985年份Richebourg。Rousseau則帶來13件佳釀,包括2006和2007年份Chambertin Clos de Bèze的1.5升裝,以及1990和1993年份的Chambertin! Comte de Vogüé以1996至2014年份的Musigny系列驚艷全場,而Comte Liger-Belair則呈現兩打拍品,包括備受追捧的Golden Dragon Collection及八個年份的La Romanée! Dujac貢獻了10件卓越拍品,而Roumier則以2006和2007年份Bonnes Mares的批量拍品吸引目光。紅勃艮第的壓軸之作還包括Domaine Leroy的2009年份Musigny,以及Jayer、Drouhin、Meo-Camuzet等名家佳釀。白勃艮第則由Domaine Leflaive拔得頭籌,呈現32件令人屏息的精選拍品,並由Coche-Dury、DRC Montrachet和Drouhin Montrachet Marquis de Laguiche完美補充!



我們短暫轉向羅納河葡萄酒,帶來Guigal的7件拍品與Chave的6件拍品,然後進入香檳的盛宴,包括一瓶1996年份Dom Pérignon Rosé的6升裝、1980年代的Krug Clos du Mesnil,以及16件Cristal與Cristal Rosé的拍品。接下來,意大利佳釀閃耀登場,包括Giacosa追溯至1964年的經典年份,以及1947至2006年12個年份的Conterno Monfortino Riserva。此外,還有10個年份的Masseto,以及Mascarello、Gaja和Quintarelli的珍品,而西班牙則以14件Pingus與18件追溯至1964年的Unico拍品激起更高的熱情。最後,我們回到美國,呈現來自Harlan Estate的20件拍品,年份涵蓋1997至2012,以及14件令人驚艷的Screaming Eagle拍品,年份從1996延續至2012!我們向這位慷慨的朋友和收藏家致以最深的感謝,感謝他與我們分享其世界級收藏中的這一非凡部分!

我們的第二場拍賣將於香港時間晚上6:30 (HKT) 在線直播,拍賣範圍爲拍品990-1580! 敬請於12月7日星期六加入我們的兩場拍賣,近1,600件最頂級與最稀有的葡萄酒期待您的探索。祝您身體健康,杯中常滿佳釀!乾杯!

酒後吐真言

John Kapon

Acker Merrall & Condit Companies主席





Dear Client.

We're excited to cap the 2024 auction season in Asia with a magnificent sale on Saturday, December 7, featuring an estimated HK\$65M/US\$8M in sales and nearly 1.600 selections of fine and rare wines! The sale will feature two tremendous sessions in one day and showcase many splendid collections including wines Direct from The Cellars of Domaine Dugat-Py, as well as Classic Cases and Parcels of Blue Chip Bordeaux; World Class Wines from A Most Important Collector; and the centerpiece of the sale, almost 600 lots from The Spectacular Collection of A Worldly & **Distinguished Gentleman!!!**

In **lots 327-395**, we are thrilled and honored to present an extraordinary offering of nearly seventy spectacular selections Direct from the Cellars of **Domaine Dugat-Py**, featuring exclusive large formats never before released into the market!! Now in its 13th generation, the Domaine is located in Burgundy's oldest cellar in Gevrey-Chambertin, dating back nearly 1,000 years. Known for meticulous care of old vines, some planted as early as 1905, the family has been estate bottling since 1989 and certified organic for two decades. Dugat-Py produces both white wines from the Côte de Beaune



and red wines, primarily from Gevrey, with a portfolio of over 30 wines from just 15 hectares. Renowned for their Charmes Chambertin and other Grand Cru wines, including their ultra-rare Chambertin, their limited production and exceptional quality have garnered a devoted following.

For the first time ever, collectors have the rare opportunity to acquire wines that have never been sold before, including highly coveted large formats such as Jeroboams, Rehoboams, and Methuselahs!!! At the pinnacle of this collection is **Chambertin Grand Cru**, the crown jewel of Domaine Dugat-Py, and a brilliant ultra-rare vertical of every vintage from 2005 to 2020 is on offer—a truly unparalleled opportunity for collectors! There are also unheard of 12-bottle cases of 2017, 2018, 2019, and 2020 Chambertin alongside a Jeroboam of 2020 Tres Vieilles Vignes, a Methuselah of 2018, and a Rehoboam of 2010!!! In addition, we are excited to offer a remarkable selection of **Gevrey-**Chambertin Coeur de Roy, widely considered the flagship Gevrey-Chambertin cuyée from Dugat-Py, as well as a full barrel of 2023 Gevrey-Chambertin Fonteny Vieilles Vignes Premier Cru—an extraordinary opportunity to own a singular treasure and one of only two barrels produced!! Almost all of the wines in the portfolio are represented in this incredible selection and you'll find more about each cuvee and the limited production levels in the catalog. A heartfelt thank you to Domaine Dugat-Py for making this extraordinary offering happen!

Classic Cases and Parcels of 1980s and 1990s Blue Chip Bordeaux, lots 127-161, is part two of a collection from a lifelong collector who is now in his late 80s. These thirty-five lots of case after case of classified growth Bordeaux come largely from the exceptional vintages of 1982, 1990, and 1996. He bought the First Growths as well as Cheval Blanc and Petrus in quantity, as he loved these wines more than any others. There is a case of 1990 Petrus, punchy parcels of 1982 Cheval Blanc, a dozen offerings from Latour, and Lafite, Margaux, and Mouton from all three of these heralded vintages!! Most wines were purchased upon release and all recently removed from a temperaturecontrolled home cellar in Northern California, where they have been lying untouched for years.



World Class Wines from A Most Important Collector hails from one of Asia's most successful businessmen of the past quarter-century. In addition to his achievements, he has been a discerning yet understated connoisseur of life's pleasures, with wine taking center stage. His cellar is nothing short of extraordinary, filled only with the best of the best, especially from Bordeaux and Burgundy. These nearly fifty exceptional selections, lots 283-326, reflect his exacting standards with every bottle ideally stored. A teaser of top-rated Bordeaux unfurls a thrilling thirty-two lots of Burgundy's finest. Domaine Leroy leads the way with a dozen selections shining a spotlight on twelve bottles of 1998 and three bottles of 2013 Chambertin, as well as 2013 Gevrey Chambertin Les Combottes, 2000 Vosne Romanee Les Beaux Monts, parcel lots of 1996 Richebourg, and more!! We take a dazzling detour to historic offerings with 1965 and 1978 DRC Romanee St. Vivant, and circle back to the breathtaking 2010 Roumier Musigny. Reds from Faiveley and Fourrier segue us into wonderful White Burgundy where D'Auvenay (Leroy) brings the splendor with 2014 Batard Montrachet and 2011 Chevalier Montrachet, Coche-Dury contributes 2014 Corton Charlemagne, and Leflaive flaunts 2018 Chevalier Montrachet! Champagne sabers parcel lots of the illustrious 1971 Dom Perignon P3, while Conterno brings Italian flair with four vintages of Barolo Monfortino Riserva. We are incredibly honored once again to offer a delightful selection from one of our most important and respected clients.

Nearly six hundred selections from **The Spectacular Collection of A Worldly & Distinguished Gentleman, lots 398-989**, end the first session of our Hong Kong auction on an immensely high note!! Nearly two hundred awe-inspiring Bordeaux lots start us off featuring thirty-nine selections of **Chateau Latour** spanning 1970 to 2014, including the benchmark 2005 vintage in bottle, magnum and imperial, and full-case parcel lots of equally spectacular vintages!! There's nearly the same volume of Chateau Mouton **Rothschild** arching over 1953 to 2012! Thirty incredible lots of **Lafite** go all the way back to a bottle of 1928 and a dozen lots of **Chateau Lafleur** are crowned by twelve bottles of the 1982 vintage, while a baker's dozen **Chateau Haut-Brion** includes twelve bottles of the legendary 1989. The collection also features a dozen lots of **Le Pin**, ranging from 1985 to 2008, and seven lots of **Petrus** back to 1949!! **Cheval Blanc** takes us from 1955 to 2000, and **Margaux** dates back to 1961. Three rare bottles of 1945 **Calon Segur** join selections from **Groupe Duclot** and **La Miss** to round out this colossal offering, which is further sweetened with a sweet sixteen lots of **D'Yquem** - Bordeaux lovers you are officially on notice!

The equally majestic offering from Burgundy grabs the spotlight with one hundred and eighty-eight selections headlined by an extraordinary twenty-nine lots from **Domaine de la Romanee Conti!** Highlights include 2003 and 2011 Romanee Conti alongside 1978 and 2009 La Tache, and a rare 1985 Richebourg. **Rousseau** steps in with thirteen selections featuring magnums of 2006 and 2007 Chambertin Clos de Beze and 1990 and 1993 Chambertin! **Comte de Vogue** dazzles with a collection of Musigny from 1996 to 2014, and **Comte Liger-Belair** offers two dozen lots, including the coveted Golden Dragon Collection and eight vintages of La Romanee!! **Dujac** contributes ten exceptional lots while **Roumier** captivates with parcel lots of 2006 and 2007 Bonnes Mares. The Red Burgundy red carpet continues with **Domaine Leroy**, including a bottle of 2009 Musigny, as well as **Jayer, Drouhin, Meo-Camuzet**, and more. **Domaine Leflaive** stands tall for White Burgundy, presenting thirty-two thrilling selections, complemented by **Coche-Dury, DRC** Montrachet, and **Drouhin** Montrachet Marquis de Laguiche!!!

A Rhone respite takes us to seven lots from **Guigal** and six lots from **Chave** before our cup bubbleth over with Champagne, featuring a Methuselah of 1996 **Dom Perignon** Rosé, **Krug** Clos du Mesnil from the 1980s, and sixteen lots of **Cristal** and **Cristal Rosé**. Italy steps into the limelight with Giacosa back to 1964 and twelve vintages of Conterno Monfortino Riserva stretching from 1947 to 2006. Ten vintages of **Masseto** join gems from **Mascarello**, **Gaja**, and **Quintarelli** while Spain heightens the excitement with fourteen lots of **Pingus** and eighteen of **Unico** back to 1964. Finally, we return stateside with twenty lots of **Harlan Estate** from 1997 to 2012 and a stunning flyover of fourteen lots from **Screaming Eagle** spanning 1996 to 2012!!! We extend our deepest thanks to our friend and generous collector for sharing this exceptional piece of his world-class collection with all of us!!!



Our second session will begin at 630pm HKT live online only for lots 990-1580! Join us on Saturday, December 7 for two sessions and nearly 1,600 lots of the finest and rarest wines. Cheers to your health and great wine!!

In Vino Veritas,

John Kapon

Chairman, Acker Merrall & Condit Companies

